
`               PROTOKÓŁ Nr 2/2019 

posiedzenia Komisji Zdrowia i Uzdrowisk 

Rady Powiatu Nowosądeckiego 

w dniu 26 marca 2019 r. 

 

 

Realizowany porządek posiedzenia:   

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Rady 

Powiatu Nowosądeckiego. 

3. Zapoznanie się z informacją na temat sytuacji finansowej za 2018 rok oraz aktualną 

sytuacją w funkcjonowaniu: 

a. SPZOZ - Sądeckiego Pogotowia Ratunkowego w Nowym Sączu;  

b. SPZOZ - Szpitala im. dr. J. Dietla w Krynicy-Zdroju. 

4. Informacja Dyrektora SPZOZ Szpitala im. dr J. Dietla w Krynicy Zdroju dotycząca 

zakresu kontraktów z NFZ na 2019 rok oraz wykonanie kontraktów za 2018 r. 

5. Informacja dotycząca funkcjonowania i sposobu finansowania Stanowiska Kierowania 

Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Sączu. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zatwierdzenia 

Regulaminu Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – 

Szpital im. dr. J. Dietla w Krynicy Zdroju. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zmiany 

Uchwały Nr 10/II/18 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 12 grudnia 2018r. w sprawie 

ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Nowosądeckiego oraz dyżurów aptek ogólnodostępnych w porze nocnej, w niedziele, 

święta i inne dni wolne od pracy na terenie Krynicy – Zdroju, Miasta i Gminy Stary Sącz, 

Miasta Grybów oraz Gminy Grybów, w 2019 roku. 

8. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

 Ad. 1.  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Wiktor Durlak otworzył posiedzenie 

 i przywitał wszystkich przybyłych.   

 

W posiedzeniu biorą udział Członkowie Komisji w liczbie 7 członków Komisji. 

Stwierdza się, że posiedzenie jest prawomocne do podejmowania uchwał. 

 

W posiedzeniu Komisji uczestniczą również: 

Marek KWIATKOWSKI           - Starosta Nowosądecki, 

Antoni KOSZYK      - Wicestarosta Nowosądecki, 

Dorota DOBROWOLSKA     - Kierownik Zespołu Zdrowia i Spraw Obywatelskich, 

Ryszard WĄSOWICZ     - Kierownik Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego, 

Sławomir KMAK      - Dyrektor SPZOZ -  Szpitala im. J. Dietla w Krynicy-Zdroju, 



Bożena HUDZIK       - p.o. Dyrektor SPZOZ – Pogotowie Ratunkowe w Nowym 

Sączu. 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Wiktor Durlak przedstawił porządek 

posiedzenia, następnie poinformował o konieczności zdjęcia z proponowanego porządku 

posiedzenia punktu: „Informacja na temat podstawowej opieki zdrowotnej i specjalistyki oraz 

stomatologii na terenie Powiatu Nowosądeckiego” z uwagi na brak możliwości udziału  

w posiedzeniu referującego i poddał go z proponowaną zmianą pod głosowanie.  

Porządek posiedzenia został przyjęty: sześć głosów za,  jeden głos wstrzymujący się 

(Członek Komisji Emil Bodziony). 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Wiktor Durlak poinformował jednocześnie, iż 

niezrealizowany punkt zostanie zaprezentowany Członkom Komisji na kolejnym posiedzeniu. 

Ad. 2 

Przewodniczący Komisji Wiktor Durlak poddał pod głosowanie, po zapoznaniu się z jego 

treścią przez członków komisji, protokół Nr 1/2018 z dnia 7 lutego 2019 r. 

 

Protokół został przyjęty i podpisany. 

 

Ad. 3, 4. 

P.o. Dyrektor SPZOZ – Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu Bożena HUDZIK  

przedstawiła  informację na temat sytuacji finansowej za 2018 rok.  

 

Przedstawiła przychody jednostki na kwotę 16 058 077 zł oraz koszty w wysokości 17 605 576 

zł oraz dokonała omówienia najważniejszych założeń planu i jego wykonania. W ogólnej 

wartości przychodów najbardziej istotną pozycję stanowią przychody za świadczenia usług 

medycznych wykonywanych przez Zespoły Ratownictwa Medycznego tj. 89,09 %.   

 

P.o. Dyrektor SPZOZ – Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu Bożena HUDZIK  

przedstawiła informację nt. nakładów inwestycyjnych na łączną kwotę 444 142 zł oraz 

omówiła poszczególne pozycje tej części budżetu jednostki.  

 

P.o. Dyrektor SPZOZ – Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu Bożena HUDZIK  

przedstawiła zobowiązania i należności na dzień 31.12.2018 r. na łączną kwotę 5 892 184 zł. 

 

P.o. Dyrektor SPZOZ – Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu Bożena HUDZIK  

zapoznała Członków Komisji z głównymi przyczynami strat finansowych jednostki poprzez 

m.in. przytoczenie historii finansowej zespołów ratownictwa medycznego, decyzjach 

poprzedniego Dyrektora Pogotowia Józefa Zygmunta: zwiększenie stawek kontraktowych do 

27 zł za godzinę (w Małopolsce funkcjonuje stawka od 22 zł do 24 zł za godzinę), 

wprowadzenie niekorzystnej dla jednostki zmiany rozliczenia tzw. apteki co w rezultacie 

jeszcze bardziej pogłębiło stratę.  

 

P.o. Dyrektor SPZOZ – Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu Bożena HUDZIK  

przedstawiła aktualną sytuację funkcjonowania SPZOZ - Sądeckiego Pogotowia Ratunkowego 

w Nowym Sączu. Poinformowała o pomysłach na zredukowanie zadłużenia: wprowadzenie 

zespołów wyjazdowych dwuosobowych, wypowiedzenie umów na zarządzanie jakością ISO, 

wypowiedzenie umów kontraktowych (obniżenie stawki z 27 zł na 22,50 zł), zmiana czasu 

pracy dyspozytorni transportowej, zmniejszenie kosztów najmu pomieszczeń w podstacjach 



pogotowia i inne. 

Poinformowała, iż podliczając oszczędności osiągnięte dzięki wprowadzanym zabiegom 

restrukturyzacyjnym uda się w wersji pesymistycznej zmniejszyć stratę do 157 000 zł a w 

wersji optymistycznej budżet jednostki może ulec zbilansowaniu. 

 

Członek Komisji Antoni Poręba skierował zapytanie dot. zaległości SPZOZ – Pogotowia 

Ratunkowego w Nowym Sączu w stosunku do Zakładu Ubezpieczeń Społecznych oraz działań 

podjętych na rzecz zakupu nowej karetki. 

        

P.o. Dyrektor SPZOZ – Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu Bożena HUDZIK  w 

odpowiedzi poinformowała, iż zobowiązanie względem ZUS wynosi 1700 000 zł i jest 

zabezpieczone w rezerwie budżetu. Sprawa sądowa w tej sprawie jest w toku i jednak z małą 

szansą na wygraną. Wyjaśniła w drugiej sprawie, iż został skierowany apel do Wojewody 

Małopolskiego, przedstawicieli biznesu, innych firm i instytucji o wsparcie finansowe zakupu. 

Z wielu miejsc płyną zapewnienia o dofinansowaniu.  

 

Członek Komisji Stanisław Sułkowski skierował zapytanie o możliwość doposażenia 

podstacji w Krynicy – Zdroju drugą karetką całodobową.  

 

P.o. Dyrektor SPZOZ – Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu Bożena HUDZIK 

wyjaśniła, iż ze względów organizacyjnych i ekonomicznych nie ma takiego uzasadnienia (zbyt 

mała liczba wyjazdów, brak chętnych na zabezpieczenie drugiego składu karetki „S” oraz 

funkcjonowanie karetki – zespołu podstawowego dwuosobowego od godzin porannych do 

godz. 22.00). 

 

Członek Komisji Stanisław Sułkowski skierował zapytanie o konsekwencje nieprawidłowego 

zarządzania placówką. 

 

Wicestarosta Nowosądecki Antoni Koszyk poinformował zebranych, iż nie był Członkiem Rady 

Nadzorczej Pogotowia i nie miał informacji nt. nieprawidłowości w sytuacji finansowej. W połowie 

sierpnia 2018 r. Dyrektor Józef Zygmunt poinformował Zarząd Powiatu Nowosądeckiego o 

poważnej stracie finansowej zapewniając jednocześnie o szybkim wyprowadzaniu z zadłużenia  i na 

tej podstawie sprawa została przekazana do Komisji Zdrowia Rady Powiatu. 

 

Członek Komisji Marta Adamczyk poinformowała, iż jako Członek Rady Nadzorczej Pogotowia o 

poważnych problemach finansowych jednostki dowiedziała się dopiero na koniec 2018 r. 

 

 Członek Komisji Stanisław Sułkowski skierował zapytanie dot. możliwości połączenia 

Pogotowia Ratunkowego w Nowym Sączu ze Szpitalem im. J. Dietla w Krynicy Zdroju. 

 

Wicestarosta Nowosądecki Antoni Koszyk poinformował, iż połączenie jest możliwe i może być 

przedmiotem dyskusji, jednak w pierwszej kolejności należy uporządkować sprawy finansowe w 

Pogotowiu.  

 

Członek Komisji Antoni Poręba w odpowiedzi o przyznane nagrody pracownikom Pogotowia 

uzyskał informację, iż Dyrektor dostał nagrodę roczną w wysokości 11 000 zł natomiast pracownicy 

administracyjni ok. 1000 zł a członkowie zespołów wyjazdowych ok. 460 zł.  

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Wiktor Durlak poruszył kwestię możliwości 

oszczędności przy tankowaniu samochodów będących w zasobach Pogotowia. 



 

P.o. Dyrektor SPZOZ – Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu Bożena HUDZIK 

wyjaśniła, iż aktualna wynegocjowana cena za paliwo – olej napędowy jest najtańsza na rynku 

(4,02). 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej - Szpital im. J. Dietla w 

Krynicy Zdroju Sławomir Kmak przedstawił aktualną informację nt. funkcjonowania SPZOZ – 

Szpitala im. J. Dietla w Krynicy Zdroju. 

Przychody Szpitala zamknęły się kwotą 41 290 069 zł, koszty działalności jednostki wyniosły 

41 080 424 zł, natomiast zobowiązania na koniec 2018 r. wyniosły 15 829 084 zł. Szpital przy 

planowanej stracie za 2018 r. zamknął się zyskiem w wysokości 75 900 zł.  

 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej - Szpital im. J. Dietla w 

Krynicy Zdroju Sławomir Kmak zapoznał wszystkich ze stanem zadłużenia jednostki oraz 

przyczynach mających wpływ na sytuację ekonomiczno – finansową. Najszerszy przekaz dotyczył 

nieuniknionego wzrostu wynagrodzeń personelu medycznego na podstawie obowiązujących ustaw i 

rozporządzeń, które wprowadzają  wymogi związane z podwyżkami dla niektórych grup 

pracowników wykonujących działalność leczniczą.  

 

Szpital poniósł stratę finansową w wysokości 120 746 zł która wynika w szczególności z wyższych 

niż zaplanowano kosztów leków, jednorazowego sprzętu medycznego oraz dyżurów kontraktowych. 

 

Szpital posiada nadwykonania kontraktu w zakresie endoprotezoplastyki stawu biodrowego, badań 

endoskopowych oraz niewykonanie kontraktu w zakresie noworodków.  W ostatnim czasie zostało 

wystosowane pismo do NFZ Oddział Kraków o zwiększenie kontraktu na endoprotezoplastykę stawu 

biodrowego. Na chwilę obecną Szpital nie posiada zobowiązań wymagalnych. 

   

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej - Szpital im. J. Dietla w 

Krynicy Zdroju Sławomir Kmak poinformował o przyjęciu sprawozdania finansowego Szpitala za 

ubiegły rok przez biegłego rewidenta bez uwag. W lutym br. jednostka wygenerowała 8 000 zł 

zysku a więc jest na dobrym poziomie. Aczkolwiek, podkreślił, ciężko będzie utrzymać taki 

poziom oszczędności ze względu na nowe wymogi wynikające m.in. z obligatoryjnego wzrostu 

wynagrodzeń pracowników.   

Członek Komisji Antoni Poręba podniósł kwestię panującego w mediach poglądu o braku 

empatii Dyrektora Szpitala w stosunku do pracowników.   

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej - Szpital im. J. Dietla  

w Krynicy Zdroju Sławomir Kmak przyznał i przeprosił za to, że istotnie kilka razy był 

zdenerwowany będąc w kontaktach z pracownikami. 

Ad. 5. 

Kierownik Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego Ryszard Wąsowicz 

przedstawił informację nt. funkcjonowania i sposobu finansowania Stanowiska Kierowania 

Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Sączu. 

Stanowisko Kierowania Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Sączu 

obsługuje numer alarmowy 998. Z dniem 7 października 2013 r. nr alarmowy 112 został 

przeniesiony do Wojewódzkiego CPR Małopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Krakowie.  

Kierownik Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego Ryszard Wąsowicz 



poinformował o zadaniach Stanowiska Kierowania oraz zakresie obowiązków wynikających z 

Porozumienia pomiędzy Powiatem Nowosądeckim a Komendantem Miejskim PSP w Nowym 

Sączu. 

Ad. 6. 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej - Szpital im. J. Dietla  

w Krynicy Zdroju Sławomir Kmak przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu 

Nowosądeckiego w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Szpital im. dr. J. Dietla w Krynicy Zdroju. 

Projekt uchwały został pozytywnie jednogłośnie zaopiniowany.  

Przy obecnych 8 radnych: Wynik głosowania: za – 7, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0. 

 

Ad. 7. 

Kierownik Zespołu Zdrowia i Spraw Obywatelskich Dorota Dobrowolska przedstawiła 

projekt uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zmiany Uchwały Nr 10/II/18 Rady 

Powiatu Nowosądeckiego z dnia 12 grudnia 2018r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy 

aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Nowosądeckiego oraz dyżurów aptek 

ogólnodostępnych w porze nocnej, w niedziele, święta i inne dni wolne od pracy na terenie 

Krynicy – Zdroju, Miasta i Gminy Stary Sącz, Miasta Grybów oraz Gminy Grybów, w 2019 

roku. 

Projekt uchwały został pozytywnie jednogłośnie zaopiniowany.  

Przy obecnych 8 radnych: Wynik głosowania: za – 7, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0. 

  

Ad. 8, 9. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Wiktor Durlak podziękował wszystkim za 

przybycie i zamknął posiedzenie. 

             

 

                     Przewodniczący 

       Komisji Zdrowia i Uzdrowisk RPN 

      

                     Wiktor Durlak 

 
 

 

 

 

 

Protokołowała: Anna Brach    
 


